
Protokół Nr  8/2015

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 28.07.2015r. o godz. 15 w sali
Urzędu Gminy w Kołaczkowie.

Posiedzenie otworzyła przewodnicząca Rady Gminy Danuta Grabowska. Powitała radnych, p. wójt,
p.  sekretarz,  p.  skarbnik  oraz  pracowników UG- lista  obecności  w załączeniu.  Przewodnicząca
przedstawiła  porządek  posiedzenia,  który  poszerzono  o  dwa  punkty  dotyczące,  wniosku  o
dofinansowanie pobieranej wody z Gminy Lądek i apelu w sprawie odrzucenia projektu ustawy
Prawo Wodne. Porządek posiedzenia ustalono :

1. Otwarcie
2. Informacja z posiedzeń Komisji. 
3. Rozpatrzenie wniosku o dofinansowanie kosztów wody pobieranej z Gminy Lądek
4. Przedstawienie pisma Stowarzyszenia Gmin i Powiatów w sprawie apelu.
5. Rozpatrzenie  wniosku  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  wysypiska  odpadów  w

Gałęzewicach.
6. Rozpatrzenie wniosku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości  pod budowę garażu w

Borzykowie.
7. Ustalenie kolejności budowy dróg do ujęcia w Strategii Rozwoju Gminy.
8. Omówienie propozycji zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy.
9. Omówienie propozycji zmian w budżecie.
10. Zaciągnięcie pożyczki na budowę kanalizacji sanitarnej w Kołaczkowie.
11. Omówienie propozycji zmian diet radnych.
12. Wolne głosy i wnioski.

Ad.3.
Krzysztof Durczak przedstawił wniosek p. Romana Dębickiego z Szamarzewa, który zwraca się o
dofinansowanie kosztów za wodę pobieraną z Gminy Lądek. Chodzi o refundację różnicy w cenie,
ponieważ  cena  w  Gminie  Lądek  jest  wyższa,  od  ceny  ustalonej  w  naszej  gminie.  Gmina  ma
obowiązek zapewnienia mieszkańcom doprowadzenie  wody, a w/w  takiego nie posiada. Wcześniej
już posiadał dopłatę do wody. Roczny koszt dopłaty  to około 300zł.
Po rozważeniu  sprawy,  przewodnicząca  zarządziła  głosowanie,  w wyniku którego „za”  dopłatą
głosów 11, „przeciw”2, „wstrzymujących” 1.
Ad.4.
Krzysztof Durczak zapoznał radnych z apelem Związku Gmin Wiejskich RP w sprawie projektu
ustawy Prawo Wodne. Celem apelu jest zwrócenie uwagi parlamentarzystom i przedstawicielom
rządu na to, że zapisy ustawy są bardzo niekorzystne dla samorządów, szczególnie gmin wiejskich.
Uderzają  w  interesy  gmin,  zmuszają  do  realizacji  kolejnych  obowiązków,  bez  wsparcia
finansowego. Apel w załączeniu. 
W  dyskusji  radni  wyrazili  poparcie  do  propozycji  odrzucenia  zapisów  projektu  wymienionej
ustawy. Stosowny projekt uchwały zostanie przedłożony pod obrady sesji, a następnie  przesłany do
przedstawicieli parlamentu i centralnych instytucji Państwa.
Radna  Jadwiga  Stajkowska  wyraziła  niezadowolenie  pod  adresem  Gminnej  Spółki  Wodnej
ponieważ  podczas  prac  rozebrała  mostek  i  ma  problem  z  dojazdem  na  pole.  Uważa  też,  że
niesprawiedliwie naliczane są  składki.
Ad.5.
Dariusz Stawski przedstawił wniosek p. Sebastiana Pola,  który występuje o kupno nieruchomości
w  Gałęzewicach,  na  której  znajduje  się  składowisko  odpadów.  Teren  planuje  wykorzystać  na
składowanie ziemi z prowadzonej  działalności.  Składowisko odpadów jest  zamknięte,  musi  być
monitorowane i wiążą się z tym koszty, ale na to zainteresowany się zgadza. Cała nieruchomość ma
pow. 4,95ha, a bez składowiska około 3ha. Kwestia sprzedaży całości, czy w części. 
P. wójt Teresa Waszak poinformowała, że gmina jest zobowiązana do monitorowania składowiska
do 2042r. Pan jest przedsiębiorcą, prowadzi działalność i chce wykorzystać nieruchomość do 
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składowania  odpadów.  Potem  teren  uporządkować  i  zalesić.  Monitoring  natomiast   polega  na
wykonywaniu  prób  wody  odpływowej.  Wyjaśniono  również,  że  Gmina  może  nieruchomość
sprzedać razem z nadzorem monitorowania składowiska.
Radny Michał  Stefański  opowiedział  się  za  sprzedażą  całości  nieruchomości  łącznie  z  zapisem
obowiązku monitoringu składowiska.
Radny Mariusz Gomulski wyraził obawę i niepewność o to, co  może być później składowane. Dla
ostrożności zaproponował dzierżawę na 10 lat.
Przewodnicząca  zarządziła  głosowanie.  „Za”  sprzedażą  nieruchomości  w  całości  głosów  11,
„ przeciw” głosów 2, „wstrzymujących” 1.  Projekt uchwały zostanie przedłożony pod obrady sesji.
Ad.6.
Dariusz  Stawski  przestawił  wniosek  p.  Adama  Kamiennika,  z  którym  rozwiązano  umowę  na
dzierżawę garażu gminnego w Borzykowie przy wet. Zwraca się więc o wydzielenie mu działki pod
lokalizację dwóch garaży . Chodzi o 30m2  z dzierżawą na okres 10 lat  w miejscu zamieszkania. 
W głosowaniu  14  głosami  „za”wyrażono  zgodę  na  wydzierżawienie  działki.  Projekt  uchwały
zostanie przedłożony pod obrady sesji.
Ad.7.
Ilona  Orakowska przedstawiła  wykaz dróg gminnych zgłoszonych   podczas  zebrań  wiejskich  i
spotkań  do  budowy  z  wszystkich  miejscowości.  Wykaz  w  załączeniu.  Drogi  te  objechano,
zweryfikowano  i  w  pierwszej  kolejności  planuje  się  ująć  do  budowy  drogi,  gdzie  mieszka
największa liczba mieszkańców. Zakłada się budowę 8 km w przeciągu 5 lat.  Dodatkowo przy
okazji  budowy  elektrowni  wiatrowych  firma  odnowi   drogi  przy  ul.  Szerokiej,  Ogrodowej  i
Cmentarnej w Kołaczkowie, oraz w Krzywej Górze do p. Bucika.
Pani wójt liczy też na programy unijne i  pozyskanie dodatkowych środków. Chce przygotować
projekty pod budowę części dróg, by być przygotowanym do złożenia wniosków i  wykorzystania
możliwości. Następnie przystąpiono do ustalania kolejności dróg, według której będą realizowane i
zostaną ujęte w opracowywanej Strategii Rozwoju Gminy. W wyniku rozważań i dyskusji ustalono
następującą kolejność:

1. ul. Piaskowa w Sokolnikach odcinek 514m. /wykonany jest  projekt/,
2. ul. Polna w Borzykowie odcinek 214m, i droga od kuźni w Żydowie do p. Wojdyły, odcinek

1.150m.
3. droga w Szamarzewie w kierunku p. Krala - odcinek 1.800m,
4. ul. Polna w Kołaczkowie do p. Góreckiego - odcinek 1.850m,
5. droga do Chlebowa - odcinek 240m asfaltu i utwardzenie - długość 1.330m,
6. droga do Łagiewek - odcinek  200m od skrzyżowania do Andrzejewskiego,
7. ul. Spokojna w Sokolnikach - odcinek 540m i droga  Gorazdowo-Sokolniki przez las.

Powyższą kolejność w głosowaniu przyjęto jednogłośnie. Pozostałe odcinki dróg będą realizowane 
w dalszej kolejności / wykaz w załączeniu/ .
Ad.8.
Skarbnik Gminy Danuta Olejniczak omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej, które
polegają na wprowadzeniu i dostosowaniu zmian finansowych  budżetu gminy. Projekt uchwały w
załączeniu.
Ad.9.
Skarbnik Gminy następnie omówiła zmiany w budżecie polegające na zwiększeniu dochodów  
budżetu gminy  o kwotę 172.348zł,    w związku  uzyskaniem: 
-dofinansowania   w ramach Wielkopolskiej Odnowy Wsi zadania „ Remont dachu na świetlicy w 
Borzykowie oraz zagospodarowanie terenu wokół świetlicy”  w  kwocie 20.340 zł,
- na przeprowadzenie referendum w kwocie 5.886 zł.
- w związku z wpływem ponadplanowych dochodów z tytułu podatku od spadków i darowizn   na
kwotę 75.000 zł.



-        3         -

- z tytułu zwrotu podatku VAT za 2011 rok- kwota 25.000zł
- otrzymanej dotacji od Wojewody Wielkopolskiego  na: 
-  sfinansowanie zadań realizowanych w ramach rządowego programu na lata 2014-2016  
   „Bezpieczna i przyjazna szkoła” – dotacja do SP w Sokolnikach w wysokości 29.992zł,
-  zatrudnienie asystenta rodziny 11.250zł
-  wynagrodzenie za sprawowanie opieki prawnej - kwota 380 zł.
- dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych – kwota 4.500zł.
Wydatki budżetu zwiększa się o kwotę 272.348wzł  w związku ze zwiększeniem dochodów o 
kwotę 172.348,- zł oraz w związku ze  zwiększeniem przychodów budżetu  z tytułu wolnych 
środków o 100.000,- zł. 
Wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę  203.300, tj do kwoty  3.344.401,59zł.
Zmienia się zestawienie wydatków realizowanych w ramach funduszu sołeckiego. 
Powyższe zmiany dotyczą:
W rozdziale 60016 zwiększa się plan na wynagrodzenia i składki ZUS pracowników zatrudnionych
w ramach robót publicznych i prac interwencyjnych – kwota 7.000 zł.
Środki na w/w wydatki przenosi się z § 4270 – Zakup usług remontowych.
Zwiększa się  wydatki inwestycyjne  w § 6050   o  9.000zł ( zgodnie z zał. Nr 4 – wprowadza się
nowe zadanie inwestycyjne „Opracowanie projektów budowy dróg gminnych” w kwocie 100.000zł
zmniejsza się wydatki na przebudowę drogi Wszembórz – Cieśle Małe o kwotę 91.000 zł).
W rozdziale 75023  zmniejsza się wydatki inwestycyjne  o kwotę 2.000 zł ( zgodnie  z zał. Nr 4
zmniejsza się wydatki na przebudowę schodów zewnętrznych o  8.000 zł,
zwiększa się  wydatki na zakup oprogramowania do założenia ewidencji  dróg gminnych- kwota
6.000 zł).
W rozdziale  75110  wprowadza  się  plan  wydatków  na  przeprowadzenie  referendum zgodnie  z
otrzymaną dotacją.
W rozdziale 80101 przenosi się plan wydatków z § 4360 na § 4170 w kwocie 600 zł w związku z
koniecznością opracowania dokumentacji budowy piłkochwytów przy boisku przy SP w Grabowie
Król. oraz  zwiększa się plan wydatków na modernizację centralnego ogrzewania, w tym zakup 2
pieców – 55.000 zł do SP w Bieganowie.
W rozdziale  80110   zwiększa  się  plan   wydatków  majątkowych  w  Gimnazjum  w  związku  z
planowanym   przeniesieniem klas I-III  SP w Kołaczkowie o kwotę 100.000,- zł. 
Zmniejsza się plan w §  4040 o  kwotę 825 zł (przeniesienie do rozdziału 92601 §  4170       w
związku  z  koniecznością  opracowania  dokumentacji  budowy piłkochwytów  przy  boisku  Orlik
2012.
Z  rozdziału  80146  „Dokształcanie  i  doskonalenie  nauczycieli”  przenosi  się  kwotę  1.680  zł  na
rozdział 80195 z przeznaczeniem na realizację projektu „Supermaturzysta Powiatu Wrzesińskiego”
(na wynagrodzenia dla nauczycieli).
Również w rozdziale 80195 wprowadza się plan zgodnie z pismem Wojewody Wlkp. na realizację
programu „Bezpieczna i przyjazna szkoła” – 29.992 zł.
W rozdziale  85206 wprowadza się plan   na zatrudnienie asystenta  w wysokości   11.250 zł  -
zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego.  Równocześnie zmniejsza się plan wydatków  o
kwotę 11.250  zł  ze środków własnych gminy.
W rozdziale 85214  zwiększa się plan o kwotę 4.500zł  na wypłatę zasiłków okresowych- zgodnie z
pismem Wojewody Wielkopolskiego.  
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W rozdziale 85219  zwiększa się plan o kwotę 380zł  na wypłatę wynagrodzenia za sprawowanie
opieki prawnej zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego.  
W rozdziale 90002  przenosi się plan wydatków z § 6050 na § 6210 w kwocie 20.000zł w związku
z zakupem przez ZGKiM kontenerów do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych.
W rozdziale 92109  w   §  4210 i 4270 zwiększa się plan  wydatków o kwotę 20.340zł na remont
dachu świetlicy w Borzykowie i  zagospodarowanie terenu (  zgodnie  z  umową Województwem
Wlkp.) oraz na remont części dachu ( nad świetlicą)  w kwocie 11.250zł
W  rozdziale  92195  zmniejsza  się  wydatki  w  ramach  funduszu  sołeckiego  dla  m.  Grabowo
Królewskie   o  kwotę  3.300zł  (wydatki  przeznaczone  na  integrację).  Kwotę  tę  przenosi  się  na
zadanie  inwestycyjne „Zagospodarowanie działki przy boisku w Grabowie Królewskim na cele
rekreacyjno-sportowe” do rozdziału 92601.
W rozdziale 92601 oprócz zmiany wymienionej wyżej( o  kwotę 3.300zł), zwiększa się  wydatki  na
w/w  zadanie  o  kwotę  8.000zł.  Zwiększa  się  plan  w  §  4170  o  kwotę  825  zł  (opracowanie
dokumentacji budowy piłkochwytów przy boisku Orlik 2012).  
Dostosowuje się załącznik Nr 7 do uchwały budżetowej poprzez zwiększenie planu przychodów i
kosztów ZGKiM  o kwotę dotacji przeznaczonej na budowę kanalizacji w Kołaczkowie  oraz kwotę
dotacji na zakup kontenerów do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. 
Do zaproponowanych zmian nie wniesiono zastrzeżeń.
Ad.10.
Pani  skarbnik  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  budowę-
dokończenie  kanalizacji  sanitarnej  w  Kołaczkowie  w  kwocie  350.000zł.  Pożyczka  będzie z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, jest częściowo
umarzalna,  oprocentowana  w  wysokości  0,5  % stopy redyskonta  weksli  w  stosunku  rocznym,
liczonym od niespłaconych kwot kapitału, lecz nie mniej niż 3 % .
Maksymalny okres spłaty wynosi do 10 lat od daty zawarcia umowy  pożyczki, z karencją nie

dłuższą niż 1 rok od daty zakończenia przedsięwzięcia  określonej w umowie pożyczki.  Spłatę

planuje się w ciągu 4 lat. Pożyczka może być umorzona do wysokości 25 %.  

Projekt uchwały w głosowaniu  przyjęto jednogłośnie.
Ad.11.
Przystąpiono do dyskusji i ustaleń w zakresie diet radnych zgodnie z wcześniejszymi zapowiedzi o
zmianie  diety  na  stałą,  miesięczną  podobnie  jak  wprowadzono  w  innych  gminach.  Radnym
przekazano do wglądu i zapoznania uchwały o wysokości diet z gmin ościennych w powiecie.
Po  przeanalizowaniu  różnych  rozwiązań  w  gminach,  wysunięto  następujące  propozycje:
-Przewodnicząca Rady, Danuta Grabowska zaproponowała  1.320zł  dla przewodniczącego rady,
550zł dla wiceprzewodniczących rady, 500zł dla przewodniczących komisji , 450zł dla radnych.
Za nieobecność na posiedzeniu, jedną lub więcej,  umniejszenie diety o 100zł .
-Radny Mariusz Gomulski zaproponował dietę łączoną składającą się z dwóch części. Stałej diety  i
diety za każde posiedzenie tj. dieta  dla przewodniczącego 1.324zł, dla przewodniczących stałych
komisji 220zł plus 50 zł  za każdą obecność na posiedzeniu, dieta radnego 180zł plus 50 zł za każde
posiedzenie  .  
-Radny  Michał  Stefański  zaproponował  dla  przewodniczącego  dietę  w  kwocie  1.320zł  a  dla
radnych 500zł.
-Radna Agnieszka Frąckowiak zaproponowała 1300zł dla przewodniczącego i 450zł dla radnych.
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Powyższe propozycje przewodnicząca poddała pod głosowanie.
„za” pierwszą propozycją  p. Grabowskiej głosów 8.
„za” drugą propozycją radnego Gomulskiego  głosów 1.
„za” trzecią propozycją radnego Stefańskiego głosów 4.
„za” czwartą propozycją radnej Frąckowiak głosów 1.
Sołtysom za udział w sesji podwyższono dietę na 100zł. Również postanowiono zwiększyć dietę za
pracę sołecką o 50 zł. tj. kwoty do 150 zł miesięcznie. Projekty uchwał z wybranymi propozycjami
diet zostaną przygotowane do zatwierdzenia.
Ad.12.
W wolnych  głosach  pani  wójt  zaproponowała  rozwiązanie  jednostki,  jaką  jest  Gminny Zespół
Obsługi Ekonomicznej i Administracji Oświaty, ponieważ p. wójt nie widzi dalszej współpracy z
panią  dyrektor  Ewą Zgolińską.  Uważa,  że  jest  osobą  mało  kompetentną  mimo  doświadczenia.
Liczyła,  że  przejdzie  na  emeryturę,  ale  po  rozmowie  p.  dyrektor  oświadczyła,  że  chce  jeszcze
pracować przez  okres  dwóch lat.  Pani  wójt  natomiast  chce  przeprowadzić  proces  reorganizacji
oświaty, a z p. dyrektor tego nie zrobi, ponieważ  trzyma stronę dyrektorów, a nie gminy. Nie ma
więc  współpracy pomiędzy wójtem a  dyrektorem. Nie  może też zmusić jej do odejścia  z uwagi
na  ochronę  i  przynależność  do  ZNP.  Temat  p.  wójt  przekazuje  radnym  do  przemyślenia  i
rozważenia.  Po  likwidacji  jednostka   włączona byłaby jako referat  do  Urzędu Gminy razem z
pracującymi tam osobami.
Przewodnicząca Danuta Grabowska zapytała co będzie z taborem dowozów szkolnych, który jest w
jednostce  i panem Jerzym Wosiem .  
P.  wójt  odpowiedziała,  że dowozy pozostaną jak teraz i  przejdą do Urzędu Gminy.   Natomiast
decyzję musi podjąć p. Woś, gdyż będzie kolizja z mandatem radnego.
Radny Wojciech Tamborski zapytał czy będzie ktoś kierował referatem. 
P. wójt powiedziała, że pozostałe osoby pracujące w jednostce są kompetentne i sobie poradzą choć
wcześniej zastanawiała się nad zatrudnieniem zastępcy wójta do prowadzenia spraw oświatowych.
Pani wójt uważa, że temat jest trudny, ale w tej sytuacji  zmuszona jest do działań, by reorganizacja
oświaty była dobrą decyzją. Planuje przyszłościowo by było jedno gimnazjum i dwa zespoły szkół.
Dlatego temat sygnalizuje radnym i pozostawia do przemyślenia.
Radny  Adam  Gierszewski  popiera  pomysł,  gdyż  już  w  poprzedniej  kadencji  temat  likwidacji
Zespołu był rozważany wzorem sąsiednich  gmin, ale nie doszło do skutku.
Radny  Michał  Stefański  zapytał  kiedy  zostaną  wykonane  schody  do  świetlicy  przy  Urzędzie
Gminy, oraz kiedy  rozpoczną się prace w budynku tysiąclatki.
P. wójt poinformowała, że termin realizacji schodów  jest do 31 bm. natomiast za parę dni ma być
gotowy projekt adaptacji budynku tysiąclatki i będzie ogłoszony przetarg na wykonanie.  P. wójt
liczy  że we wrześniu  remont zostanie wykonany, gdyż nie będzie tak dużych przeróbek.
Radna Agnieszka Frąckowiak zgłasza do naprawy cieknące hydranty w Bieganowie przy posesji p.
Cyrulewskiego, przy posesji nr 40 i przy biurowcu.
Radny Robert Ptaszyńki zapytał o możliwości zwiększenia pomieszczeń w Szkole we Wszemborzu,
oraz kiedy będzie uaktualniona strona internetowa Gminy ponieważ nic nie zrobiono.
P. wójt poinformowała, że jest szansa na przeniesienie pań z Wszemborza do pomieszczeń w Szkole
w Borzykowie, ale na dzień dzisiejszy mieszkanie  nie zostało zwolnione. Natomiast nowa strona
internetowa Gminy jest planowana ,ale Urząd wystąpił z wnioskiem o środki z zewnątrz i czeka za
odpowiedzią, gdyż nie chce angażować środków z budżetu.
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Radny Stefański spytał czy zgłaszano zarządcom dróg uprzątnięcie gałęzi  drzew przy drogach po 
nawałnicy.
P.  wójt  powiedziała,  że  rozmawiała  z  zarządcami  dróg  i  jest  ogłoszony  przetarg  na  ich
uporządkowanie.
Radna Angelika Wojciechowska zgłosiła do uprzątnięcia powalone drzewo lipowe w Gorazdowie,
do udrożnienia zapchany przepust na skrzyżowaniu i do usunięcia drzewo w kierunku Piasków.
Radna Małgorzata Jakubowska zapytała o reorganizację w Urzędzie Gminy.
p. wójt poinformowała, że z pracy odchodzą osoby w wieku emerytalnym, wprowadzono zmiany
w zakresach czynności  pracowników w wyniku czego zaoszczędzono jeden etat
Radny Stefański zapytał kiedy nowy bus wyruszy w trasę.
P. wójt poinformowała, że rozważa się zatrudnienie kierowcy na busa, ale też zostaną zamówione
karty na tachografy dla wszystkich kierowców by mogli jeździć.
P. wójt poinformowała o organizacji gminnych dożynek w Kołaczkowie w dniu 30 sierpnia br, na
które wszystkich zaprosiła.
Na tym posiedzenie przewodnicząca zakończyła. Godz. 19;00.

Protokoł sporządziła                                                                                 Przewodniczący Rady

Wanda Szymaniak                                                                                     Danuta Grabowska


